
ULUSAL PAMUK KONSEYİ 

5. ULUSAL PAMUK ZİRVESİSONUÇ BİLDİRGESİ (ÖZET) 

Konseyimizin geleneksel Ulusal Pamuk Zirvelerinden beşincisini sektörümüzün temsilcileri ve 
ilgili bakanlıklarımız yöneticilerinin katılımı ile Kahramanmaraş’ta gerçekleştirmiş 
bulunuyoruz. Zirvede planlandığı gibi, ülkemiz pamukçuluğunun sorunları tohumdan hazır 
giyime yerli pamuk katma değer zincirinde yer alan bütün kesimlerin bakış açılarından ele 
alınıp değerlendirilmiş ve çözüm önerileri ortaya konmuştur. Ayrıca  bakanlığımızın  bu 
sorunlara yaklaşımı,  çözüm için yapılanlar ve sektörümüzün ülke ekonomisine katkısının 
daha da geliştirilmesi  için yapılması planlananlar dile getirilmiştir.  

Ülkemizin de üyesi olduğu Uluslararası Pamuk Danışmanları Komitesi (ICAC), 
2017-2025 döneminde dünya pamuk tüketiminin kişi başına 3,5 kg’dan 4 kg’a çıkmasını 
öngörmektedir. Bu artışın pamuklu tekstil ve hazır giyim sanayileri için büyük bir fırsat 
içerdiğine dikkat çekmektedir. Tekstil ve hazır giyim sanayilerimiz hali hazırda dünya pamuk 
tüketiminde 1 milyon 475 bin ton ile  %5,5 paya sahiptir. Öte yandan, Sayın 
Cumhurbaşkanımızca açıklanan Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) 2023 Stratejisinde 
Tekstil ve Hazır Giyim Sanayilerimiz için toplam 72 Milyar Dolar ihracat hedefi öngörülmekte 
olup, bunun için yaklaşık 4 milyon ton pamuğa ihtiyaç duyulacağı hesaplanmaktadır.  

Dünya pamuk tüketimine  ilişkin bu projeksiyon ve benzer yaklaşımla belirlendiği 
anlaşılan TİM 2023 İhracat Stratejimiz göstermektedir ki, ülkemiz pamuk sektörünün önü 
açıktır. Bu vizyon uyarınca, ülkemizin bütün imkânlarını seferber ederek, daha fazla ve daha 
kaliteli pamuk üretmesi gerekiyor. Zirvede yapılan görüşmelerde üretimdeki mevcut 
sorunların aşağıda sıralı öneriler yardımıyla çözülmesi gerektiği konusunda fikir birliğine 
varılmıştır:  

• Pamuk üretiminde girdi fiyatlarının rakip ülkelere kıyasla çok yüksek olmasından 
kaynaklanan maliyetleri dengelemek üzere ve üretimin sürdürülmesi amacıyla pamuk 
destekleri her yıl enflasyon oranında artırılarak sürdürülmelidir.  

• Destek miktarının belirlenmesinde alternatif ürünlere gümrük korunması sağlayan dolaylı 
destek politikaları da dikkate alınmalıdır. 

• Destek primlerinin, halen yapıldığı gibi üretimi izleyen yılda değil, aynı üretim yılı içinde, 
Şubat ve Mart aylarında ödenmesi üreticilerimizi kredi maliyetlerinden kurtaracak, dahası 
ekim kararlarına ışık tutarak desteklemenin asıl amaçlarından olan yönlendirmeyi 
sağlayacaktır. 

• Pamuk üreticilerinin en büyük sorunu ürünlerini büyük çoğunlukla ve fiyat tahmini 
yapamadan hasat zamanında satmak zorunda kalmasıdır;  sorunun çözümü için  Lisanslı 
Depoculuğun hızla yaygınlaştırılması gerekmektedir. Bu amaçla; 

• Üreticilerin destek başvuru dosyalarında Müstahsil Makbuzlarının yanı sıra 
ELÜS (Elektronik Ürün Senedi) makbuzlarının da geçerli kılınmalı,  

• Tarım Satış Birlikleri de destek kapsamına alınmalı, 
• Çırçır fabrikalarının lisanslı depolara koydukları ürünlere analiz desteği 

verilmelidir.  
• Mevcut pamuk alanlarında ekonomiklik, çevrenin korunması ve sosyal açılardan pamuğa 

eşdeğer bir ürün seçeneği bulunmadığı için, destekleme için öngörülen “münavebe” 
koşulu, pamuk özelinde yeniden değerlendirilmelidir.  

• Yabancı ot mücadelesi, hasat öncesi defolyant uygulaması, hasat ve hasat sonrası 
depolama, çırçırlama işlemlerinden kaynaklanan verim ve kalite kayıplarını ve yabancı 
madde bulaşmasını (kontaminasyon) önlemek için gerekli tedbirler acilen alınmalıdır.  
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• Çırçır ve preseleme işletmeleri günümüz ihtiyaçları doğrultusunda rehabilite 
edilmeli, mevcut çalışma usul ve esasları gözden geçirilerek yenilenmelidir. 

• Kaliteli elyaf, GDO’suz yerli çeşitlerin geliştirilmesi ve bağımsızlığımız adına “Yerli Pamuk 
Tohumculuğumuz” desteklenmelidir. 

• İklim değişikliğinin yarattığı belirsizliklere karşılık hasadı en kısa sürede tamamlayıp, ürün 
verimi ve kalitesini koruyabilmek için makinalı hasat yaygınlaştırılmalı, bu amaçla; 

• Makinalı pamuk hasadı müteahhitliği teşvik edilmeli, 

• İkinci el makine ithalindeki sınır 10 yaş’a çıkarılmalı, ancak ekonomik ömrünü 
doldurmuş makine girişini önlemek üzere, ithal makinelerin büyük revizyonla 
yenilenmiş olması ve bunun yetkili kurumlarca tevsiki zorunlu kılınmalıdır. 

• İş güvenliği, çocuk işçi çalıştırılması gibi, sürdürülebilirliğin sosyal tehditlerini bertaraf 
edebilmek için İyi Pamuk Uygulamaları (İPUD, BCI), Organik Pamuk vb sertifikasyona 
tabi üretim programları teşvik edilmelidir. 

•  “GMO Free Turkish Cotton” markamız, ülkemiz pamukçuluğu ve hazır giyim sanayimizin 
sürdürülebilirliği açısından pek çok fırsatlar sunmaktadır. Bunun hızlı bir şekilde hazır giyim 
markalarına tanıtılması önerilmektedir. 

Zirve’de yapılan görüşmelerden anlaşılmıştır ki, sorunlarımız konusunda gerek 
sektörümüzün farklı kesimleri, gerekse sektörümüz ile bakanlığımız yetkilileri arasında tam 
bir mutabakat vardır. Sorunların çözümünün olmazsa olmaz koşulu ve başarılı sonuçlar için 
gerekli sinerjinin temel kaynağı olan bu mutabakat geleceğe ümitle bakmamıza neden 
olmaktadır.  

İlgiyle izlenen, hararetli tartışmalara sahne olan ve yer seçimindeki öngörüye uygun olarak, 
üretimin yanı sıra pamuğa dayalı sanayimiz sorunlarının da görüşülmesine imkan veren 
toplantı katılımcıların bu ümit ışığında verdikleri  

“Bizler üretici, tüccar ve sanayici; ülkemiz pamuk sektörünün ayrılmaz birer parçası olarak, 
ulusal çıkarlarımızı daima her şeyin üzerinde tutarak, “sürdürülebilir yerli üretim” ve “daha 
müreffeh bir Türkiye” için, ayni azim ve kararlıkla çalışacağız.” 

sözleriyle  ile tamamlanmıştır. 

Bertan Balçık 

Ulusal Pamuk Konseyi 

Yönetim Kurulu Başkanı
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